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معــدن کامو و چوگان کاشــان بلای جان 
مردم منطقه شــده، حال این ســئوال مطرح 
اســت که چرا مســئولان در قبال مشکلات 
مختلف این معدن برای منطقه ســکوت کرده 
اند؟بــه گزارش تســنیم، فعالیــت معادن در 
منطقه کاشان این روز ها سبب بروز مشکلاتی 

برای محیط زیســت و مردم نزدیک به معادن 
ایجاد کرده اســت در حالی که منطقه کاشان 
یک چهارم معادن استان اصفهان را دارد و این 
موضوع نشــان می دهد ظرفیت معادن در این 
شهرستان اشباع شــده است.اخیراً در منطقه 
کامو و چوگان معدنی شــروع به فعالیت کرده 

که محل فعالیت آن نزدیک رصدخانه ملی آن 
منطقه است و این فعالیت معدن آثار سوء در 
عملکرد رصدخانه دارد و به همین مناســبت 
با رئیس شورای شــهر کامو چوگان مصاحبه 
کردیم.محمد ارباب رئیس شــورای شهر کامو 
چوگان با بیان اینکه سابقه سنگ آهن منطقه 
کامو به ۲۰ ســال قبل باز می گــردد، اظهار 
داشــت: در آن زمان معدن در جایی شــروع 
به کار کرد که پیش از ســاخت رصدخانه ملی 
در منطقه آبخیز بناب کوه گرگش آغاز به کار 
کــرد.وی با بیان اینکه مجموعه در یک عرصه 
هزار هکتاری مجموعه ای از چشــمه ســارها، 
قنات کویر و بستر رودخانه منطقه در آن واقع 
شده، افزود: این مجموعه یک خروجی واحد به 
نام رودخانه کویر کامو دارد و منشاء آب شرب، 
کشاورزی و آب مورد نیاز دامداران است.رئیس 
شورای شهر کامو چوگان ضمن اشاره به شغل 
دامداری و کشــاورزی به عنوان شــغل اصلی 
منطقه ابراز داشــت: این منطقه بناب تا قبل 
از فعالیــت معدن دِبی آب بالغ بر ۱۵۰ لیتر بر 
ثانیه بود، اما امروز متاسفانه به کمتر از ۲۰ لیتر 

رسیده است و در این باره منافع عمومی فدای 
منافع شخصی شد.

وی با بیــان اینکه کامو و چوگان در دامنه 
کوه واقع شــده اســت، گفت: مناطق پایین 
دستی کامو و چوگان به دلیل اینکه در منطقه 
آبرفتی کوه قرار دارد امکان حفر چاه عمیق در 
این منطقــه وجود دارد و این منطقه به نوعی 
بهشــتی در دل کویر است که مورد کم لطفی 
قرار گرفته اســت.ارباب در این شرایط فعالیت 
معدن به صورت موقت در ســال ۹۲ متوقف 
شــد، تصریح کرد: این منطقه بستر نادرترین 
گونه هــای جانوری حیات وحــش و گیاهان 
دارویی بوده اســت، اما متاسفانه عرصه ۵۰۰ 
هکتاری معــدن موجب از بین رفتن اکثر این 
گونه های گیاهی شــده و خســارت زیادی به 
اکوسیستم منطقه وارد شده است.وی با بیان 
اینکه در این شرایط باید دولت ورود پیدا کند، 
تاکید کرد: در این شرایط عرصه ۵۰۰ هکتاری 
حیات وحش منطقه به شــدت تخریب شده 
است و تخریب های بسیار قابل توجهی ناشی از 
فعالیت معدن ایجاد شده و این موضوع به یک 

دغدغه تبدیل شده است.
رئیس شورای شــهر کامو و چوگان ضمن 
اشــاره به اســتقرار رصدخانه ملی در منطقه 
کامــو و چوگان افزود: دولــت و هیئت دولت 
مصوبه ای دارد به نحــوی که هرگونه فعالیت 
معدنی در شــعاع ۲۰ کیلومتــری باید دارای 
مجوز از رصدخانه باشــد، اما متاســفانه هیچ 
احترامی به آن گذاشــته نشده و کمتر از یک 
کیلومتــر با مرکز معدن مذکــور فاصله دارد.

وی ضمن اشــاره به مخالفت رئیس رصدخانه 
از فعالیت معدن در ارســال نامــه به فرماندار 
و مخالف مدیرکل جهاد کشــاورزی اســتان 
اصفهان ابراز داشــت: بناب تقریبا مرده و این 
موضوع به دلیل فعالیت معدنی است و امور آب 
منطقه ای اصفهــان نیز به دلیل عدم اظهارات 
دقیق کارشناسان مشــکلاتی را برای منطقه 
ایجاد کرد.ارباب ضمن اشاره به مخالف برخی 
مسئولان از فعالیت معدن گفت: در اواخر سال 
۹۹ و اوایل سال ۱۴۰۰ این معدن اقدام به اخذ 
مجوز و مجوز مشروط دریافت کرده و موجب 

شده است تا فعالیت خود را از سر بگیرد.

رئیس دانشــگاه پیام نور کرمانشاه از نیمه کاره ماندن 
بازسازی دانشــگاه های سرپل ذهاب و ثلاث باباجانی پس 
از گذشــت چهار ســال از وقوع زلزله خبر داد.به گزارش 
باشــگاه خبرنگاران جوان از کرمانشاه، بهمن سعیدی پور 
رئیس دانشــگاه پیام نور کرمانشاه با اشاره به تخریب دو 
مرکز پیام نور ثلاث باباجانی و ســرپلذهاب در زلزله سال 
۱۳۹۶ گفت: باتوجه به حجم خســارت وارد شده به این 
دو مرکز و عدم امــکان برگزاری کلاس ها در آنها، نیاز به 
بازسازی مجدد داشتند.او افزود: یکسال پس از وقوع زلزله 
عملیات بازسازی این دو مرکز آغاز شد، اما درحالی که به 
حدود ۵۰ درصد پیشرفت فیزیکی رسیده بودند، از حدود 

دو سال پیش بازســازی آن ها متوقف شد.رئیس دانشگاه 
پیام نور کرمانشــاه علت متوقف مانــدن این دو پروژه را 
عدم تخصیص اعتبارات لازم اعلام کرد و ادامه داد: میزان 
اعتبار مورد نیــاز برای اتمام این دو پروژه حدود شــش 
میلیارد تومان – هرکدام ســه میلیارد تومان – است که 
باید از محل منابع مدیریت بحران استانداری تامین شود 
که تاکنون تامین اعتبار نشــده است.او اظهار داشت: طی 
دو ســال گذشــته بصورت متوالی و مکرر برای تخصیص 
اعتبار این دو پروژه با اســتانداری مکاتباتی داشــته ایم، 
اما هنوز اقدامی نشــده است.ســعیدی پــور تاکید کرد: 
در طول چهارســال پــس از وقوع زلزله امور آموزشــی 

 ایــن دو مرکــز در کانکس انجــام گرفتــه و تاکنون هم
ادامه دارد.

رئیس دانشــگاه پیام نور کرمانشاه با اشاره به تعطیلی 
دانشــگاه ها به واسطه شــیوع بیماری کرونا، گفت: شیوع 
بیمــاری کرونــا و تعطیلــی دانشــگاه ها بهترین فرصت 
برای بازســازی این دو مرکز دانشگاهی بود که متاسفانه 
انجام نگرفت.او درخصوص تعداد دانشــجویانی که دراین 
دو دانشــگاه تحصیل می کنند  افزود: در دانشــگاه ثلاث 
باباجانی حدود ۴۵۰ دانشــجو و در دانشگاه سرپل ذهاب 
حدود ۷۰۰ دانشــجو مشــغول به تحصیل داریم.رییس 
دانشــگاه پیام نور کرمانشــاه در ادامه در تشریح آخرین 

وضعیت فعالیت های آموزشــی در این دانشگاه هم اعلام 
کرد: در حال حاضر دروس عملی، آزمایشگاهی و کارگاهی 
را با رعایت کامل شــیوه نامه های بهداشــتی به شــکل 
حضوری برگزاری می کنیم و سایر دروس هم الکترونیکی 
برگزار می شــوند.به گفته این مســئول  امتحانات پایان 
ترم دانشــجویان مقطع کارشناسی این دانشگاه به شکل 
الکترونیکی و برای دانشجویان مقطع کارشناسی ارشد به 
شــکل حضوری خواهد بود.گفتنی است: دانشگاه پیام نور 
کرمانشاه ۱۵ هزار دانشجو برای ترم تحصیلی جاری دارد 
که در ۱۴ مرکز پیام نور در شهرستان های استان تحصیل 

می کنند.

این روزها باز هم چتر خاکستری آلودگی هوا بر سر کرج 
سایه افکنده و نفس های ساکنان این کلان شهر را به شماره 
انداخته است.به گزارش مهر، سال هاست که کرج مانند دیگر 
کلانشهرهای کشور از جمله تهران، مشهد، اهواز، تبریز و… 
با معضل آلودگی هوا دســت و پنجــه نرم می کند، آلودگی 
هوا هم گویا قصد رفتن ندارد و فعلًا ادامه دار شــده اســت. 
اگرچه مسئولان هر چند وقت یک بار قول هایی در این زمینه 
می دهند اما در نهایت این مردم هســتند که نفس هایشان 
در ســینه به شماره افتاده است.این روزها هم بار دیگر آژیر 
آلودگی هوا در کلان شــهر کرج بیشــتر از دیگر شهرهای 
اســتان البرز به صدا در آمده و با کرونا آمیخته شده و نفس 
مردم را گرفته اســت؛ تداوم افزایش جمعیت و به تناســب 
ازدیاد خودروهای سواری، نبود سیستم حمل و نقل مناسب 
عمومی که به واسطه عدم راه اندازی پروژه متروی کرج بیش 
از پیش خودنمایی می کند باعث شده است تا معضل آلودگی 
هوا هر روز گسترده تر شود.عدم تغییرات جوی و وقوع پدیده 
وارونگی هوا و به تناسب آن ماندگاری آلودگی در سطح هوای 
تنفســی که در فصل سرد سال رخ می دهد در کنار عواملی 
که پیش از این گفته شــد موجب تشــدید آلودگی هوا در 
کلان شهر کرج شده است اما با این وجود اقدامی برای کاهش 
جدی فعالیت صنایع آلاینده و تردد روزانه هزاران خودرو و 
موتورسیکلت فاقد الزامات فنی در خیابان ها این کلان شهر 
صورت نمی گیرد.این روزها وقتی از بلندی به کلان شهر کرج 

نگاه می شود ساختمان ها ریز و درست همه و همه غرق در 
دود هستند و دیگر خبری از آسمان آبی نیست، تنها مه ای 

خاکستری رنگ بر شهر مستولی شده است.
در این میان بحث آلودگی واحدهای صنعتی و نیروگاهی 
هم مطرح اســت به صــورت جدی مطرح اســت؛ فردین 
حکیمی، مدیرکل حفاظت محیط زیست البرز در گفت وگو 
با خبرنگار مهر با اشــاره به آلودگی هوای کرج اظهار کرد: 
واحدهای صنعتی و تولیدی باید از سیستم های فیلتراسیون 
مناســب استفاده کنند از ســوی دیگر عدم توزیع سوخت 
اســتاندارد در سطح اســتان می تواند یکی از عوامل اصلی 
آلودگی کلان شهر کرج باشد.وی بیان کرد: برخی عوامل هم 
خارج از اســتان است به طور مثال آلودگی از سمت استان 
قزوین به خاطر مصرف ســوخت مازوت در نیروگاه شهید 
رجایی و برخی معادن در اســتان تهران که در شــرق البرز 
واقع شــده اند عامل افزایش آلودگی هوا هســتند.مدیرکل 
حفاظت محیط زیســت البرز با اشــاره به تشکیل کمیته 
اضطرار برای تصمیم گیری در مــورد اعمال محدودیت در 
راستای کاهش آلودگی هوا تصریح کرد: اقدامات فوری باید 
طی چند روزی آینده که اضطرار وجود دارد صورت گیرد.وی 
ادامه داد: در این راستا باید فعالیت واحدهای بالقوه آلاینده 

و همچنین فعالیت های عمرانی متوقف شــوند و نسبت به 
تشــدید برخورد با خودروهای آلاینده اقدام جدی صورت 
گیرد.حکیمی خاطرنشــان کرد: همچنین ممنوعیت تردد 
کامیون ها در شــهر و دیگر فعالیت هایی که باعث تشــدید 
آلودگی هوا می شود، ضروری است.وی با اشاره به به وظایف 
دســتگاه های ذیربط در این زمینه گفت: در این شرایط بر 
اساس مصوبه شورای عالی ترافیک شهرهای کشور، پلیس 
باید از تردد تمامی وســایل نقلیه موتوری که فاقد برچسب 
معاینه فنی معتبر هستند جلوگیری کند.مدیرکل حفاظت 
محیط زیست البرز اظهار کرد: شهرداری ها نیز در این زمینه 
نقش مهمی ایفا می کننــد و باید از فعالیت های عمرانی که 
باعث آلودگی هوا می شــود به ویژه پروژه های عمرانی شهر 

پیشگیری کنند.
آرش بهارونداحمــدی، مدیــرکل هواشناســی البرز در 
گفت وگو با خبرنگار مهر با اشاره به قرار گرفتن این استان در 
وضعیت هشدار هواشناسی آلودگی سطح نارنجی اظهار کرد: 
آخرین الگوهای پیش یابی کماکان حاکی از جوی پایدار در 

منطقه البرز مرکزی است.
وی بیــان کرد: با توجه به وارونگی ســطوح پایینی جو، 
روند افزایــش آلاینده ها را تا قبل از ورود ســامانه تندری 

فردا در استان خواهیم داشــت که کیفیت هوا را همچنان 
در ســطح ناســالم برای همه گروه ها قرار خواهد داد.وی با 
بیان اینکه این شــرایط بیشتر دشــت البرز مرکزی شامل 
کرج، فردیس، هشــتگرد، نظرآباد، اشتهارد را مورد مخاطره 
قرار داده اســت، تصریح کرد: کاهش کیفیت هوا در سطح 
ناســالم برای همه گروه ها و تداوم بیش از ۲۴ ســاعت آن 
پیش بینی می شــود.مدیرکل هواشناسی البرز با بیان اینکه 
ضروری اســت تا از انجام هر نوع فعالیت که باعث افزایش 
آلودگی هوا می شــود اجتناب شود، خاطرنشان کرد: توصیه 
می کنیم تا افراد آســیب پذیر از جمله کودکان، سالمندان و 
بیماران قلبی و تنفسی از حضور در فضای باز و سطح شهر 
پرهیز کنند.وی با اشــاره به ضرورت استفاده از ماسک های 
اســتاندارد متذکر شد: ماسک های غیراستاندارد توان فیلتر 
ذرات ۲.۵ میکــرون را ندارند و اســتفاده از آن کمکی نیز 
به دفع آلودگی هوا نمی کند.اگرچه طی ســال های گذشته 
کارگروه اضطرار آلودگی هوا در بازه های زمانی تشکیل شده 
و تصمیمات مختلفی گرفته است اما بی توجهی دستگاه های 
متولی به اجرای مصوبات این کارگروه گره ای از مشــکل باز 
نکرده است، اگرچه مشکلاتی مانند استفاده از مازوت یا نبود 
سوخت اســتاندارد برای خودروها بحثی کشوری است ولی 
مسئولان اســتان نیز با انجام برخی از وظایف مغفول خود 
می توانند مانع از بروز این معضل شوند، معضلی که دودش 

به چشم مردم می رود و نفس ها را به شماره می اندازد.

مدیر عامل تنها کارخانه کنســتانتره منطقه ترشــیز گفت: خشکســالی و 
سرمازدگی علاوه بر اینکه موجب شد بسیاری از انارکاران باغات را تغییر کاربری 
داده و یا به ســمت کشــت دیگر محصولات از جمله پسته بروند، موجب شده 
کارخانه کنسانتره کاشــمر نیز برای تأمین انار مورد نیاز با مشکل جدی مواجه 
شود.قاسم رضایی در گفت وگو با ایسنا با بیان اینکه در حال حاضر تنها کارخانه 
کنسانتره آبمیوه منطقه ترشیز در کاشمر فعال است، افزود: به رغم اینکه در این 
کارخانه انواع میوه ها را می توان تبدیل به کنســانتره کرد ولی اکنون فعالیت آن 
محدود به برخی فصل ها، آن هم برای محصول انار شــده اســت. این کارخانه از 
سال ۸۶ فعالیت خود را در کاشمر آغاز کرد و از همان ابتدا تلاش ما فرآوری تمام 
محصولات بود اما به خاطر تحریم ها نتوانســتیم دستگاه های مورد نیاز برای این 
منظور را وارد کنیم.مدیرعامل کارخانه کنسانتره انار کاشمر گفت: البته سال ۸۶ 
هم که شــروع به کار کردیم، میزان انار منطقه بسیار زیاد و کیفیت آن نیز قابل 
قبول بود ولی اکنون نه تنها به خاطر خشکســالی و سرمازدگی کمیت محصول 
انار در این منطقه کاهش یافته بلکه انار مزبور از کیفیت مناســب هم برخوردار 
نیست. شرایط به گونه ای بود که برخی سال ها ۱۴ هزار تن انار از باغداران منطقه 
خریداری می شــد اما این شــرایط ادامه پیدا نکرد و برای امسال تاکنون حدود 
۲۵۰۰ تن انار خریداری کرده ایم.رضایی تصریح کرد: در حال حاضر این کارخانه 
می تواند در صورت فعالیت با تمام ظرفیت طی ۲۴ ساعت ۱۵ تن انار را آبگیری 
و تبدیل به کنســانتره کند ولی اکنون به خاطر نبود محصول انار با یک ســوم 
ظرفیت فعالیت داریم. در حال حاضر شــیفت شب تعطیل و طی روز از سه خط 
تولید فقط ۲ مورد فعال است.وی بیان کرد: متاسفانه محصول انار امسال علاوه بر 
اینکه ضریب تبدیل بسیار پایینی دارد، از نظر رنگ و برخی استانداردهای دیگر 
نیز مناسب نیست. همین موضوع موجب می شود بر کیفیت محصولات کارخانه 
اثر می گذارد و برای فروش آن به مشکل بر می خوریم.این تولیدکننده خاطرنشان 

کرد: اگر چه اکنون ۶۰ نفر در این کارخانه مشغول به کار هستند اما اگر با تمام 
ظرفیت بتوانیم فعالیت کنیم، این آمار به ۱۵۰ تا ۲۰۰ نفر افزایش خواهد یافت.

وی گفت: قبل از تحریم ها تولیدات کارخانه به کشورهای اروپایی از جمله آمریکا 
و انگلیس صادر می شد ولی اکنون ترکیه، ژاپن، اتریش، کره، ارمنستان و گاهی 

مواقع فرانسه مقصد محصولات کارخانه کنسانتره کاشمر است.رضایی افزود: در 
حال حاضر مجموعه کارخانه کنســانتره کاشمر فقط به خاطر نیاز کشاورزان و 
درخواست مســئولان به فعالیت خود را ادامه می دهد؛ در غیر این صورت ادامه 

فعالیت اصلا صرفه و سود ندارد.

عدم نظارت بر واردات و تولید کودهای شیمیایی منجر 
به فروش نمک به جای کود سولفات آمونیوم به کشاورزان 
کرمانی شــد.به گــزارش مهر، هنوز چنــد ماهی از فروش 
بذرهای تقلبی و بی کیفیت به کشــاورزان کرمانی نگذشته 
است که حالا خبرهای عجیبی از واردات »سولفات آمونیوم« 
به عنوان کود وارداتی از ازبکستان به جنوب استان کرمان به 
گوش می رسد. این کودها همچنین احتمالاً در سایر مناطق 
استان کرمان از جمله شرق و شمال استان نیز توزیع شده 
است اما مهمترین مقصد سودجویان جنوب کرمان است که 
هزاران هکتار مزرعه زیر کشت محصولات سیفی برای تأمین 
نیاز بازار داخل اســت.به دلیل شرایط اقلیمی جنوب کرمان 
هم اکنون زمین های این منطقه زیر کشت انواع محصولات 
سیفی است تا در فصل زمستان کشور از واردات محصولات 
کشاورزی خودکفا شود.در این شــرایط و افزایش تقاضای 
کشاورزان برای تهیه کودهای مختلف کشاورزی این روزها 
برندی وارداتی از ازبکستان در جنوب کرمان توزیع شده که 
به جای کود سولفات آمونیوم در بسته های کود، نمک وجود 
دارد و کشــاورزان در صورت استفاده از این کودها در حجم 
بالا، با شور شدن خاک و خسارت جدی به گیاهان و زمین 

مواجه می شوند.
محمــد احمدی یکی از کشــاورزان کرمان اســت که 
می گوید: وقتی کشــاورز به بازار مراجعه می کند از این نظر 
بــه صنوف اعتماد دارد و تصور می کند این واحدها زیر نظر 
ادارات نظارتی و صنف فعال هســتند و هر گونه بذر، سم و 
کود مطابق با استانداردها تولید و توزیع می شود.وی افزود: 

در این فصل در کنار کشت محصولات در مزارع، گلخانه ها 
نیز برای تأمین بازار مصرف داخلی فعال شده این در حالی 
اســت که به دلیل تورم هزینه های احداث گلخانه به شدت 
افزایش یافته است و هر گونه خسارت می تواند کل سرمایه 
یک کشــاورز را در زمانی کوتاه به بــاد دهد. وی ادامه داد: 
متأســفانه طی ماه های اخیر به دلیل افزایش قیمت بذر و 
کود، افراد ســودجو محصولات و برندهای تقلبی را نیز وارد 
بازار می کنند و بســیاری از مردم به دلیل اســتفاده از این 
نهاده ها به خســارت های بسیار شــدید مواجه می شوند و 
بسیاری از مردم ورشکست می شوند.وی گفت: اگر به جای 
کود در گلخانه از نمک اســتفاده کنیم کل بذر و گیاهان از 
بین می رود و کسی هم هیچ نظارتی بر روند واردات و تولید 
کود در جنوب کرمان ندارد.حســن ابراهیمی دیگر کشاورز 
کرمان نیز در این زمینه به خبرنگار مهر گفت: بســیاری از 
کشــاورزان بذرهای تقلبی را خریداری می کنند و با صرف 
هزینه های زیاد بعد از مدت ها متوجه عدم کیفیت محصول 

نهایی می شوند و دیگر خیلی دیر شده است.
وی افزود: بازار مملو از کودهای تقلبی و حتی ســم های 
چینی و قاچاق است که گاه موجب کاهش کیفیت محصول 
نهایی و رسوخ سم در نسوج محصول می شود.زهرا حسینی، 
یکی از فعالان کشــاورزی نیز در این خصوص می گوید: در 

خصوص سم نظارت وجود دارد و تقلب در این بازار سخت 
اســت اما در زمینه تولید کود وضعیت فرق دارد.وی افزود: 
کمترین نظارت روی واردات و تولید کود انجام نمی شــود 
بطوری که بسیاری از مغازه داران کود را با خرید مواد اولیه 
در مغازه ها می سازند و در بسته بندی های برندهای معتبر 
به فروش می رسانند و کسی هم نظارتی ندارد.وی گفت: در 
مکان هایی هم که قانونی تولید انجام می شــود حتماً باید 
مجوز قانونی داشته باشند در این موارد هم این مراکز ابتدا 
محصــول نهایی با کیفیت را تولید و بــرای نمونه به اداره 
مربوطه می برند و بعد از کســب مجــوز با هر کیفیتی که 
بخواهند محصول را تولید و به کشــاورزان عرضه می کنند 
چون در ســیر تولید محصول نظارت انجام نمی شــود.وی 
ادامــه داد: باید نظارتها در این زمینه جدی تر شــود تا از 
ورود افراد ســود جو جلوگیری شود.مدیر جهاد کشاورزی 
شهرســتان کهنوج در گفتگو با مهر از کشاورزان خواست 
قبل از اســتفاده از نهاده های کشــاورزی مختلف حتماً در 
خصوص مجاز بودن و عــدم تقلبی بودن محصول تحقیق 
کنند و کارشناســان کشــاورزی نیز در ایــن زمینه آماده 

همکاری هستند.
حسین سالاری مقدم با اشــاره به مسئولیت واحدهای 
صنفی در خصوص توزیع این محصولات گفت: کشــاورزان 

بایــد نهاده ها را از واحدهای صنفی دارای مجوز تهیه کنند.
وی از برگزاری مانور برخورد با توزیع نهاده های غیر مجاز در 
شهرستان خبر داد و گفت: متأسفانه در همه بازارهای افراد 
سود جو وجود دارد به همین دلیل از کشاورزان می خواهیم 
برای حراســت از سرمایه هایشان از خرید محصولات تقلبی 
خودداری کنند.مدیر زراعت سازمان جهاد کشاورزی جنوب 
کرمان نیز به خبرنگار مهر گفت: از کشــاورزان می خواهیم 
به خصوص در زمینه تهیه ســولفات آمونیوم دقت بیشتری 
لحاظ کنند تا با خسارت محصولات کشاورزی مواجه نشوند.

فرامرز رســتگاری افزود: برای افزایش اســتانداردهای 
سلامت در محصولات کشاورزی جنوب استان کرمان توصیه 
می شــود از کودها و سموم اســتاندارد در تولید محصولات 
استفاده شــود.وی تصریح کرد: متأسفانه کودهای سولفات 
آمونیــوم که در روزهای اخیر توزیع شــده اســت با نمک 
طعام پر شــده اند و می تواند موجب بروز خسارت جدی به 
محصولات شود.رســتگاری افزود: با توجه به افزایش کشت 
محصول در فصل جاری کشــاورزان تقاضای بیشــتری در 
بازار ایجاد کرده اند و همین مســاله نیز زمینه سودجویی را 
فراهم کرده اســت.وی تاکید کرد: در صورت استفاده از این 
کود تقلبی خسارت جدی به خاک وارد می شود و حتی در 
کشت های بعد هم نمی توان مشــکل این مزارع را برطرف 
کرد.گفته می شــود این کودها باقیمت هــای ارزان در بازار 
ارائه می شود و به همین دلیل هم برخی از کشاورزان فریب 
می خورند و همین مساله را می توان در زمینه عرضه سم و 

بذر نیز در استان کرمان مشاهده می شود.

معادن کاشان، بلای جان مردم و محیط زیست

دانشگاه های کانکسی، ۴ سال پس از زلزله بزرگ کرمانشاه

چتر خاکستری آلودگی هوا بر سر کرج

تغییر کاربری باغات انار تنها کارخانه کنسانتره کاشمر را با مشکل مواجه کرد

بازار رها شده به سودجویی منجر شد

توزیع نمک به جای کود در کرمان

اتمام عملیات رفع خرابی کابل 600 زوجی
 در شهرستان مهاباد

گروه شهرستانها: مدیر عامل شرکت مخابرات آذربایجان غربی از عملیات ترمیم 
و رفع خرابی کابل فیبر نوری منطقه پشت تپه  در شهرستان مهاباد خبر داد و افزود:  
در جریان عملیات عمرانی شرکت آبفای این شهرستان  آسیب دیدگی جدی شده 
بود  با تلاش همکاران عیب یابی وارتباط مشترکین در مسیر  مذکور مجددا برقرار 
گردید.چنگیز نوری افزود: در اثر این قطعی شــبکه  در این مســیر سرویس های 
مخابراتی مشــترکین دچار اختلال و قطعی شده بود که با تلاش و همت همکاران  
واحد نگهداری شــبکه ، عملیات ترمیم به طور کامل برطرف  و با پایداری شــبکه،  
خطوط ارتباطی این مســیر نرمال گردید. وی افزود: در این عملیات ۵۰ متر کابل 
۶۰۰ زوجــی مرکز کافوی ۳۱وچندین تجهیزات دیگر جهت برقراری ارتباط مجدد  
در منطقه مذکور با تلاش همکاران واحد نگهداری شــبکه بصورت اساسی ترمیم و 

ارتباط مشترکین در این منطقه به حالت عادی برگشت.

استقبال از بیان مشکلات روستاییان دیلمان
 در جلسه توجیهی 

گروه شهرستانها: بیان مشکلات مردم روستاهای دیلمان در جلسه توجیهی 
دهیاران و شوراهای شهرستان سیاهکل با استقبال مردم و توجه مسئولان روبرو شد.

در این جلســه که با حضور دکتر فرخی میکال نماینده لاهیجان و سیاهکل در 
مجلس شورای اسلامی و با حضور مقامات شهری و عموم دیهاران و اعضای شورای 
شهر و روستایاری برگزار شد پس از سخنان نماینده محترم شهر، محمد سجادیان 
نماینده دهیاران بخش دیلمان اهم مشکلات مردم روستای لور و روستاهای اطراف 

را گزارش کرد.
سحادیان با اشاره به اینکه حدود ۱۵ سال پیش از مردم روستای لور پول گرفته و 
جایگاه استخر و ساخت سد برای ایجاد آب لوله کشی این روستا انجام شده ، گفت: 
متاســفانه آب را به داخل ســد آورده اند و پروژه نیمه کاره رها شده است. واقعا در 
کجای دنیا یک چنین پروژه ساده ای که با مشارکت مردم هم همراه شده ۱۵ سال 

طول می کشد؟
وی تاکید کرد: حدود ۱۳ ســال پیش مخزن آب شرب با تقریبا سیصد میلیون 
تومان هزینه انجام شده و لوله کشی و شبکه انجام شده است . دویست و سی هزار 
تومان هم به عنوان هزینه کنتور از مردم دریافت شده و کنتور آب به مردم داده اند 
و این کنتورها در منازل مردم به عنوان دکور نگهداری می شــودو متاسفانه هر روز 

درجواب اعتراضات مردم وعده ای جدید می دهند. 
سجادیان در بخش دیگری از سخنانش اضافه کرد: در این روستا دخل مخابراتی 
همراه اول به ارتفاع ۵۴ متر نصب کرده اند و به صورت نیمه کاره رها شده و در پاسخ 
به دانش ا«وزان ، آموزش و پرورش ، خانه های بهداشت، دانشجویان و مردم که چرا 
اینپروژه۳سالاســت رها شده و با توجه به شرایط تحصیلی این سالها تمام نمی شود 

می گویند تحریم های ظالمانه وجود دارد!
دهدار روســتای لور ادامه داد: قرار بود روســتای ما متحول شود. زیرساخت ها 
درست شود؛ کشاورز مکانیزه شود، رفاه و اشتغال ایجاد شود، از مهاجرت روستاییان 
به شهرها جلوگیری شود؛ اما همه اینها برای مردم مظلوم این منطقه شعاری بیش 
نبود. مســئولان شــهری توجه کنند که مردم از وعده خسته شــده اند و دیگر به 
مســئولان اعتماد نمی شود و سخنرانی و جلسه دردی از مردم دوا نمی کند. جامعه 
ســیاهکل احتیاج به مدیران مومن جهادی ، پرتوان ، خلاق، تحول گرا و انقلابی در 

تراز جمهوری اسلامی دارد.
پس از این سخنران که با تشــویق مردم و عموم مسئولان روبرو شد، متاسفانه 
یکی – دو تن از مقامات شهری که از دولت قبل مانده بودند نمیانده دهیاران را به 
بیرون جلسه فراخواندو ایشان را تهدید به عزل نمود، که این حرکت در روزهای بعد 

با مقاومت دیگر مقامات و دهیاران روستایی خنثی شد.

وضعیت کرونا در خراسان رضوی شکننده است
استاندار خراسان رضوی گفت: وضعیت کرونا در خراسان رضوی همچنان مناسب 
ولی شکننده است. لذا باید با همین رویکرد موضوع را دنبال کنیم اما در عین حال 
مراقبت و رعایت پروتکل ها همچنان جدی و لازم اســت.یعقوبعلی نظری در جلسه 
ستاد پیشگیری و مقابله با ویروس کرونا خراسان رضوی که در محل سالن جلسات 
شهید باهنر استانداری برگزار شد، اظهار کرد: واکسیناسیون همچنان باید در دستور 
کار ما باشــد و ســرعت آن افزایش پیدا کند. تا زمانی که مراجعه کننده وجود دارد 
وظیفه داریم ظرفیت تزریق واکســن را در اختیار مردم قرار دهیم تا شاهد کاهش 
ابتلایان کرونا باشیم.وی با اشاره به اینکه رعایت پروتکل های بهداشتی باید در تمام 
بخش ها همچنان دنبال شود، گفت: از تمام هم استانی ها درخواست داریم تا الزامات 
بهداشــتی را همچنان به شکل جدی رعایت کنند.استاندار خراسان رضوی خطاب 
به اداره کل آموزش و پرورش خراســان رضوی تاکید کــرد: تقاضا دارم که مدارس 
پروتکل های بهداشــتی مربوطه را جدی تر رعایت کنند، از همین رو نیاز است دقت 
بیشــتری صورت گیرد تا درصد واکسیناسیون فرهنگیان و دانش آموزان ۱۲ سال 
به بالا افزایش پیدا کند. همچنین باید ضریب واکسیناسیون در بین دانشگاهیان و 
اســاتید نیز افزایش پیدا کند.وی تاکید کرد: باید بر صنوف مختلف متمرکز شده و 
مخاطبین را به صورت تفکیک شده بررسی کنیم تا نتیجه اقدامات به صورت مطلوب 
قابل مشاهده باشد و به میانگین مطلوب استانی دست یابیم.نظری با اشاره به اینکه 
امر نظارت بر هتل ها و مراکز اقامتی موضوع جدی است، خاطرنشان کرد: محل تجمع 
و تراکم جمعیتی در مراکز اقامتی وجود دارد که باید نظارت در این اماکن به جدیت 
صورت گیرد.بر اساس گزارش اداره کل روابط عمومی استانداری خراسان رضوی، وی 
تصریح کرد: همچنین مبادی ورودی به اســتان اعم از مرزها، پایانه های مسافربری، 

فرودگاه و راه آهن باید با جدیت کنترل و نظارت شود.

پایان حفاری تونل انتقال آب 
به دریاچه ارومیه

اســتاندار آذربایجان غربی از پایان حفاری تونل انتقال آب سد »کانی سیب« به 
دریاچه ارومیه خبر داد.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان از ارومیه، وعده دو هفته ای 
محمد صادق معتمدیان اســتاندار آذربایجان غربی در خصوص پایان حفاری تونل 
انتقال آب  سد کانی سیب به دریاچه ارومیه یک هفته زودتر محقق شد.  تونل کانی 
سیب دارای ۳۶ کیلومتر طول است که توسط قرارگاه خاتم الانبیاء حفاری شده است 
و با اتمام آن قرار است سالانه ۶۵۰ میلیون مترمکعب آب وارد دریاچه ارومیه شود.

تونل کانی سیب، تونل انتقال آب، کانال انتقال آب از خروجی تونل اصلی به سمت 
دریاچه ارومیه و بند انحرافی »بادیناوا« چهار جزء اصلی طرح انتقال آب از رودخانه 
»زاب« شــمرده می شوند که تا پایان سال ۹۷، ۱۴۴۰ میلیارد تومان از محل منابع 
عمومی و تسهیلات صندوق توسعه ملی برای این پروژه هزینه شده بود و در سال ۹۸ 
نیــز ۱۳.۶ میلیون یورو از محل مقابله با اثرات مخرب ریزگرد ها و ۱۷ میلیون دلار 
نیز از محل باقیمانده تسهیلات صندوق توسعه ملی برای تکمیل آن تخصیص یافت.

دریاچه ارومیه در قالب طرح های ســتاد احیاء قرار بود از ســال ۱۳۹۴، ظرف مدت 
۱۰ سال به تراز اکولوژیک خود برسد؛ حال بعد از گذشت ۶ سال و اجرای طرح های 
»سازه ای« متفاوت و هزینه کرد ۱۵ هزار میلیارد تومانی دریاچه ارومیه روند معکوسی 
را در مقابل احیای نشان می دهد.به گفته کارشناسان ستاد احیا دریاچه ارومیه امید 
است که با افتتاح این تونل، سرعت احیا دریاچه ارومیه مجددا روند صعودی پیدا کند.

احیای ۳0 واحد صنعتی در خراسان شمالی
رئیس اداره طرح و برنامه ریزی سازمان صمت خراسان شمالی از احیای ۳۰ واحد 
صنعتی در این استان با انجام عارضه یابی خبر داد.مهیار مشایخی در گفت و گو با 
ایسنا، اظهارکرد: طی یکی دو سال اخیر با انجام عارضه یابی که توسط کلینیک های 
تخصصی صنعتی انجام می شود، ۳۰ واحد صنعتی در خراسان شمالی احیا شد.وی 
افزود: با توجه به اینکه ۵۰ درصد واحدها نگاه ســنتی و بســته دارند، ممکن است 
عارضه یابی را قبول نداشــته باشند.مشــایخی اضافه کرد: ۱۰ درصد واحدها مانند 
واحد تولیدی آذین فورج نگاه مدرن و شیک دارند و در همین راستا تیم تخصصی 
تشــکیل داده اند که تاکنون موفق عمل کرده اند.وی ادامه داد: ۴۰ درصد واحدها 
نیز با وجود اینکه دیدگاهشــان سنتی است اما با عارضه یابی، قابلیت تبدیل شدن 
به مدرن را دارند.مشــایخی افزود: عارضه یابی واحدهای صنعتی در سال های اخیر 
در دو بخش عمومی و دو بخش تخصصی انجام شــده که عمدتا مشکلات در بخش 
عمومی مربوط به بدهی بانکی، صدور اجرائیه، مشکلات مالیاتی، تأمین اجتماعی و 
بدهی های آب، برق و گاز است.وی مشکل در تأمین مواد اولیه، عدم رقابت پذیری 
در بازارها، بالا بودن هزینه های جاری، تکنولوژی قدیمی، عدم رعایت ذخیره انرژی، 
تک محوری بودن مدیر یا مالک یک کســب و کار، برندسازی نکردن، عدم تشکیل 
سندیکا، عدم آشنایی با ابزارها، عدم گرایش به سمت بازاریابی مدرن، فاینانس، بورس 
کالا و فرابورس را از جمله مشــکلات در بخش تخصصی ذکر کرد.این مقام مسئول 
تصریح کرد: برای عارضه یابی واحدها، بازدیدهای میدانی انجام می شود که در نهایت 

برای رفع مشکلات این واحدها، راهکار ارائه می شود.

اخبار کوتاه

 
»آگهي مزایده عمومي«

سازمان سیما، منظر و فضاي سبز شهري شهرداري سمنان به استناد مجوزهاي اخذ شده در نظر دارد نسبت به اجاره کانکس هاي تجاري به شرح جدول ذیل از طریق مزایده عمومي اقدام نماید:

اجاره بها )ماهیانه(مساحت و نشانيکاربري
 )ریال(

اجاره بها سالیانه  
   )ریال(

سپرده شرکت در   
  مزایده )ریال(

۱
مورد استفاده تجاري )کاربري آزاد 
با در نظر گرفتن شرایط و پس از اخذ 

مجوز کتبي از سازمان و صنف(

یک باب کانکس به مساحت 
۴.۲۰*۳.۱۰ مترمربع واقع در بوستان زائر 

مقابل ترمینال مسافربري
۲۰.۰۰۰.۰۰۰۲۴۰.۰۰۰.۰۰۰۱۳.۰۰۰.۰۰۰

۲
مورد استفاده تجاري )کاربري آزاد 
با در نظر گرفتن شرایط و پس از اخذ 

مجوز کتبي از سازمان و صنف(

یک باب کانکس به مساحت 
۴.۱۰*۴.۶۰ مترمربع واقع در قسمت 

چنوبي استخر پارک سوکان
۳۰.۰۰۰.۰۰۰۳۶۰.۰۰۰.۰۰۰۱۹.۰۰۰.۰۰۰

۳
مورد استفاده تجاري )کاربري آزاد 
با در نظر گرفتن شرایط و پس از اخذ 

مجوز کتبي از سازمان و صنف(

یک باب کانکس به مساحت 
۴.۱۰۳۵.۰۰۰.۰۰۰۴۲۰.۰۰۰.۰۰۰۲۲.۰۰۰.۰۰۰*۴.۶۰ مترمربع واقع در پارک آبشار
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